
w w w . s h a h r v a n d o n l i n e . i r

ورزش

13
پنجشــنبه  30 آبان 1398 |  ســال هفتم |  شماره 1841

ره
چه مسعود سلطانی فر، وزير ورزش و جوانان در پايان جلسه هيأت دولت درباره نتايج تيم ملی فوتبال عنوان کرد: 

«شکست های تلخی برابر بحرين و عراق داشــتيم که غرور ملی را خدشه دار کرد و اين دو نتيجه برای فوتبال و 
ورزش ايران ناگوار بود. بسياری از کارشناسان باور دارند چينش های اين مسابقه و استفاده نکردن از ظرفيت های 
تيم باعث شد اين بازی را از دست بدهيم. هنوز هيچ چيزی تمام نشده و ما فرصت اول شدن در گروه را داريم. وزارت 
ورزش و فدراسيون با اين ديدگاه برنامه ريزی خواهند کرد تا در جايگاه نخست قرار بگيريم.» او درباره بازی دوستانه 
نيز گفت:   «با چند کشور برای ديدار تدارکاتی صحبت کرديم  و به توافقاتی نيز رسيديم، اما به دليل مشکلات آنها 

امکان برگزاری مسابقه نبود. يکی از اين کشورها ليبريا بود.»
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وقوع  هنـگام  واکنـش سـریع 
از  را  شـما  مى توانـد  زلزلـه 
جراحـات احتمالـى محافظـت 
کنـد. حداقـل دوبـار در سـال 
کنیـد. تمریـن  را  پناه گیـرى 

 
درگیرى در مصاف حساس هم گروه هاى ایران

فى
گرا

بر
خ

عراق و بحرين دو هم گروهی تيم ملی ايران در مقدماتی جام جهانی ٢٠٢٢ که موفق شدند شاگردان مارک ويلموتس 
را شکست بدهند، سه شنبه شب به تساوی بدون گل رضايت دادند؛ نتيجه ای که کاملا به سود ايران بود و حالا تيم ملی با 
کسب چهار برد در دور برگشت می تواند صدرنشين گروهش شود. نکته قابل توجه در بازی عراق و بحرين درگيری شديد 
بازيکنان در ثانيه های پايانی بود. دو تيم که از برنده نشدن کلافه شده بودند، بسيار پرتنش بازی را دنبال کردند و درگيری 

شديدی ميان بازيکنان دو تيم سرگرفت. اتفاقی که بعد از چند دقيقه با وساطت داوران و کادرفنی تيم ها ختم به خير شد. 

 
تقابل سرخ هاى پایتخت با تیم بدون شکست مهدى تارتار

یک پرسپولیسى علیه پرسپولیس رتر
گ ب

لی

شهروند| با لغو چهــار ديدار از هفته يازدهم ليگ 
برتــر، در روزهای پايانی هفته تنها ديدار حســاس 
پرسپوليس و نفت مسجدسليمان در ورزشگاه آزادی 
برگزار خواهد شد؛ مســابقه ای که ديروز زمزمه های 
لغو آن به گوش می رسيد و حتی سايت سازمان ليگ 
هم اين موضوع را اعلام کرد، اما درنهايت آن طور که 
پيداست اين مسابقه قرار است از ســاعت ١٦ و ١٥ 
دقيقه جمعه در اســتاديوم آزادی برگزار شود. بعد 
از تعطيلی به وجود آمــده در ليگ برتر به علت بازی 
تيم ملی مقابل عراق، کالدرون چند روزی اســت که 
تمرينات تيمش را با حضور ملی پوشان دنبال می کند 
و حالا آماده ديدار با تيمی بدون شکست است. نفت 
مسجدســليمان با هدايت مهدی تارتار در ١٠ هفته 
نخست هيچ شکستی در کارنامه نداشته و با ١٤ امتياز 
در رده هشتم جدول است. تارتار که همواره خودش را 
پرسپوليسی می داند، بدون شک دوست ندارد رکورد 
شکست ناپذيری تيمش در ورزشگاه آزادی شکسته 
شود. از سوی ديگر پرسپوليس که با ١٩ امتياز در رده 
سوم جدول اســت، برای اين که از تيم های بالانشين 
ديگر مثل شهرخودرو و سپاهان عقب نيفتد، محکوم 
به کســب ســه امتياز اين بازی خانگی است. به جز 
رويارويی مهدی تارتار با پرســپوليس، تقابل جالب 

ديگر اين مسابقه حضور سوشــا مکانی درون دروازه 
نفت مسجدسليمان اســت. اين دروازه بان که بعد از 
چند سال به ليگ ايران بازگشته، بايد برابر تيمی قرار 
بگيرد که چند سالی وظيفه حراســت از دروازه آن را 
برعهده داشته است. ميثم نقی زاده هم در ترکيب نفت 
مسجدسليمان ديگر بازيکنی است که قبلا سابقه بازی 
در پرسپوليس را داشــته و امروز برابر تيم سابق خود 
قرار می گيرد.  کالدرون که با شکست فولاد از زير فشار 
انتقادات خارج شــده،  خوب می داند با توقف خانگی 
برابر نفت بار ديگر ممکن است منتقدان او از نحوه بازی 
تيمش انتقاد کنند. در هفته ای که بازی ديگر تيم های 
بالای جدولی لغو شده، پرسپوليس اين فرصت را دارد 

تا خودش را بيش از پيش به صدر جدول نزديک کند. 

شهروند| بسکتبال فعلا تنها رشته تیمى به شمار مى رود 
که توانسته سهمیه المپیک 2020 را کسب کند و از همین 
حالا خودش را براى حضور پرقدرت در توکیو آماده مى کند. 
جالب این  اســت که همزمان با المپیکى شــدن بسکتبال 
ایران، لیگ برتر نیز امسال با شور و هیجان بیشترى دنبال 
مى شود و تیم هاى مدعى نبردهاى جذابى را برابر یکدیگر 
برگــزار مى کنند. در این میان بازگشــت کاپیتان تیم ملى 
بســکتبال به لیگ ایران بعد از یک سال غیبت، توانسته به 
جذابیت هاى لیگ بیفزاید. صمد نیکخواه بهرامى که یکى از 
ستاره هاى ایران در جام جهانى 2019 بود، حالا در ترکیب 
تیم مهرام کاملا آماده نشــان مى دهد. با کاپیتان تیم ملى 
بسکتبال همکلام شدیم تا درباره مسائل روز بسکتبال از او 
سوال کنیم. در ادامه مشروح گفت و گوى «شهروند» با صمد 

نیکخواه بهرامى را مى خوانید:   
   به نظر مى رسد امسال لیگ برتر بسکتبال با حضور 

14تیم با جذابیت بیشترى دنبال مى شود؟
از ابتدا مشــخص بود که لیگ امســال کیفیت بالاترى از 
سال هاى قبل خواهد داشت، هم تیم هاى بیشترى در لیگ 
شرکت کردند و هم با بودجه بیشترى پاى به لیگ گذاشتند. 
در سال هاى قبل شاهد بودیم تا روز آخر مشخص نبود یکسرى 
تیم ها اصلا مى توانند در لیگ شرکت کنند یا خیر. امسال با 

برنامه ریزى فدراسیون، لیگ سروشکل بهترى به خود گرفت.
   از سوى دیگر قدرت تیم ها طورى تقسیم شده که 

نمى توان قهرمان و فینالیست ها را پیش بینى کرد. 
بله، دقیقا همین طور اســت. امســال اصــلا نتایج قابل 
پیش بینى نیست. تیم ما هم هفته قبل یک بازى حساس را 

از شیمیدر برد و این هفته به نفت آبادان باخت.
   مهرام با در اختیار گرفتن شما و چند ستاره دیگر 

مدعى قهرمانى است؟
فعلا که اوایل لیگ است و نمى توانیم پیش بینى کنیم، با این 
حال وضع مهرام خوب است و امیدوارم با قدرت ادامه دهیم. 
البته قطعا بازهم باخت هایى در لیگ خواهیم داشت، اما مهم 

این است که به خوبى مسابقات را تمام کنیم. 
   خودت یک سالى در لیگ حضور نداشتى و به علت 
مسائل شخصى در ایران نبودى. چه شد امسال تصمیم 

به بازگشت گرفتى؟ 
به هر حال همان طور که گفتید مسائل شخصى باعث شد 
 سال قبل در لیگ نباشم. امسال براى این که هدفم حضور در 
تیم ملى و المپیک بود، با آمادگى کامل در لیگ شرکت کردم. 

خدا را شکر که بازگشت من با برگزارى یک لیگ پویا همراه 
شد. 

   از بحث باشگاهى بگذریم. از تیم ملى بسکتبال چه 
خبر؟

فعلا که خبرى از تیم ملى نداریم و فکر نمى کنم برنامه ها 
هم مشخص شده باشد. البته مى دانم تا چند وقت دیگر فیبا 
یک پنجره براى بازى هاى ملى تعیین کرده و مى توانیم بازى 
تدارکاتى و اردو داشته باشیم. قبل از جام جهانى برنامه هاى 
تدارکاتى خوبى داشتیم و امیدوارم فدراسیون براى المپیک 
هم بتواند برنامه خوبى را پیاده کند تا کاملا آماده این رویداد 

بزرگ شویم. 
   در چند ماه اخیر خیلى ها فدراسیون بسکتبال را به 
علت استفاده از مربى ایرانى و المپیکى شدن با هدایت 
شاهین طبع تحسین کردند. البته برخى هم مى گویند 
براى المپیک باید فدراســیون مربى خارجى بیاورد. 

به عنوان بازیکنى باتجربه نظرت دراین باره چیست؟
معتقدم نباید مربى ایرانى یا غیرایرانى را تفکیک کنیم. شاید 
در مقطعى و  رشته خاصى مربى خارجى به کار تیم ملى بیاید. 
شــاید هم مربیان ایرانى توانایى داشته باشند که با تیم ملى 
موفقیت کسب کنند. نباید صرفا بگوییم مربى خارجى خوب 

است یا مربى ایرانى. 
   شاید جدا از اســتخدام مربیان خارجى بتوان از 

پتانسیل هاى دیگرى در بسکتبال استفاده کرد. مثلا 
این که احسان حدادى اعلام کرده مى خواهد یوسین 
بولت، قهرمان دوى سرعت جهان را به ایران بیاورد. در 
بسکتبال هم مى شود از امثال لبرون جیمز یا ستارگان 

دیگر دعوت کرد که به ایران بیایند؟
قطعا مى توان چنین کارهایى انجام داد، اما لبرون جیمز 
یا هر ستاره بزرگ دیگرى در بسکتبال براى آمدن شان به 
ایران یا هر کشور دیگرى پول هنگفتى مى خواهند. بسکتبال 
رشته گرانى است و بازیکنان و مربیان آن هم گران هستند. 
از طرف دیگر در ایران بسکتبال با اینکه رشته مطرحى است، 
اما در اولویت مسئولان نیست. اگر بخواهید بازیکن بزرگى 
را به ایران بیاورید، اول باید فکــر کنید هدف تان از این کار 
چیست؟ البته مى توان از این اتفاق استفاده هاى تبلیغاتى 
زیادى کرد. به هرحال آوردن بازیکن، تیم یا مربى بزرگى به 
ایران نیاز به برنامه ریزى دارد، اما با وضع فعلى بعید مى دانم 
از نظر اقتصادى فدراسیون یا حتى اسپانسرى توانایى چنین 

کارى را داشته باشد. 
   و سوال آخر. صمد نیکخواه بهرامى بعد از المپیک 

2020 از بسکتبال خداحافظى مى کند؟
فعلا که تا المپیک هســتم و همان طور که گفتم خودم را 
آماده این رویداد بزرگ مى کنم، به بعد از آن فکر نکردم و از الان 

هم نمى توانم درباره خداحافظى چیزى بگویم. 

شهروند| وقتی داورزنی استعفای خود 
را از معاونت قهرمانی وزارت ورزش اعلام 
کرد، اهالی واليبال تقريبا يقين پيدا کردند 
که او رئيس بعدی فدراسيون خواهد بود. 
داورزنی که تا دو  ســال قبل روی صندلی 
رياست واليبال نشسته بود، حالا بار ديگر 
اتاقــش را تحويل می گيــرد تا مهم ترين 
ماموريت خود را در هميــن يکی، دو ماه 
آينــده يعنی صعود تيم  ملــی واليبال به 

المپيک انجام دهد. 
انصراف به قيمت دبير کلی

محمود افشاردوست و احمد سعادتمند 
کــه دو چهــره شناخته شــده انتخابات 
فدراسيون واليبال بودند، بعد از چند دقيقه 
تعريف و تمجيد از داورزنی به نفع او کنار 
کشيدند. البته افشين داوری، سرپرست 
سابق فدراسيون هم با غيبت در انتخابات 

انصــراف خود را اعلام کــرد. در اين ميان 
شنيده می شود توافق صورت گرفته بين 
افشاردوست و داورزنی طوری است که بار 
ديگر مثل گذشته زوج آنها به عنوان رئيس 

و دبير فدراسيون شکل بگيرد. 
صدای منتقدان به گوش داورزنی 

رسيد
بهنام محمودی و اميرحسين منظمی، 
دو بازيکن اسبق تيم  ملی واليبال که جزو 
کانديداهــای انتخابات بودنــد، با موضع 
انتقــاد از داورزنی و البته شــرايط فعلی 
فدراســيون واليبال پشــت تريبون قرار 
گرفتند. بهنام محمــودی که اصلی ترين 
رقيب داورزنی بــود، بر حضور جوان ها در 
پست های مديريتی تأکيد کرد و چندباری 
در صحبت هــای خود بــه مدعی اصلی 
رياســت کنايه زد. همچنين اميرحسين 

منظمی کــه ٥ دقيقه از وقت خــود را در 
اختيار بهنام محمودی قــرار داده بود، در 
بخشی از صحبت هايش گفت: «برخی افراد 
خشکيده هســتند؛ افرادی که سال ها در 
پستی حضور داشته اند و قصد ندارند کنار 
بروند!» اين صحبت ها در حالی مطرح شد 
که داورزنی از نزديک شنوای انتقادات بود، 

اما واکنشی نشان نداد.
بازگشت به صندلی رياست

رأی گيری با حضــور ٤١ عضو مجمع 
انتخاباتی فدراسيون واليبال در شرايطی 
انجام شــد که درنهايت فقــط داورزنی، 
محمودی و رشــيدی بين کانديداها قرار 
داشتند و بقيه انصراف دادند. رقابت اصلی 
بين داورزنــی و بهنام محمــودی بود و 
درنهايت همان طور که پيش بينی می شد، 
معاون سابق وزير ورزش به صندلی رياست 
واليبال بازگشــت. البته انتخاب داورزنی 
آن قدر هم که فکــر می کرديم با اختلاف 
زياد نبود و بهنام محمودی ١٥ رأی در برابر 
٢٦ رأی داورزنی کســب کرد. محمدرضا 
داورزنی بعد از بازگشت رسمی به واليبال 
با وقفه ای دو ســاله، درباره ابهام اصلی اين 

روزها يعنی بحث بازنشستگی اش می گويد: 
«هنوز بازنشســته نشــده ام و بازنشسته 
نيستم. ٣٨ ســال اســت کار می کنم اما 
براســاس قانون تا زمانی که وزارت ورزش 
من را بازنشسته نکند، در خدمت دوستان 
خواهم بود. براســاس قوانيــن فعلی در 
خدمت شما هســتم،  اما اينکه در آينده 
چه اتفاقی خواهد افتاد در اختيار مراجع 

تصميم گيرنده و ذی صلاح است.»
با کولاکوويچ به سوی المپيک

يکــی از ابهام های ديگر ايــن روزهای 
واليبال ادامه همکاری با ايگور کولاکوويچ 
برای انتخابی المپيک بود. رئيس فدراسيون 
واليبــال از ادامــه همکاری با ســرمربی 
مونته نگرويــی خبر می دهــد: «با توجه 
به اين که قــرارداد کولاکوويچ تا المپيک 
توکيو است و در شرايط فعلی جابه جايی 
غيرمنطقی است، تلاش می کنيم اگر نقطه 
ضعفی در تيم  ملی وجــود دارد، برطرف 
کنيم.» با اين شــرايط بايد نشست و ديد 
داورزنی می تواند برای دومين بار شــرايط 
حضور تيم  ملی در المپيک را فراهم کند 

يا خير. 

داورزنى دوباره سکان والیبال را در دست گرفت

حواشی یک بازگشت

 
مورینیو در انتخابى غیرمنتظره هدایت تاتنهام را برعهده گرفت

بازگشت آقاى خاص به فوتبال وز
ق ر

تفا
ا

شهروند| آنهایى که اتفاقات و حواشى فوتبال جهان 
را به خوبى دنبال مى کنند قطعا مى دانند آخرین تصویر 
پرسروصداى منتشرشده از ژوزه مورینیو در رسانه ها 
مربوط به مصاحبه  اى است که چند ماه قبل انجام داد 
و در آن به دلیل دورى از فوتبال گریه کرد. مورینیو در 
آن مصاحبه با شبکه اسکاى اسپورت با بغض  و اشک 
گفت: «از این وضع راضى نیستم. وقتى براى اولین بار به 
فوتبال آمدم، احساس خاصى داشتم. از آن به بعد برایم 
فوتبال اتفاق مهمى بود و این مسأله تغییرى نکرد. حالا 
که از فوتبال دور هســتم، نمى توانم از آن لذت ببرم.» 
حالا سه ماه بعد از آن مصاحبه خبرساز،  آقاى خاص به 
فوتبال بازگشته و رسما به عنوان سرمربى تاتنهام معرفى 
شده است؛ تیمى که با هدایت مائوریسیو پوچتینو در 
ســال هاى اخیر به یکى از بهتریــن تیم هاى انگلیس 
و فوتبال اروپا تبدیل شد و همین چند ماه قبل فینال 
لیگ قهرمانان اروپا را بــا لیورپول برگزار کرد و به مقام 
نایب قهرمانى رسید. این اولین بار بود که تاتنهام توانست 
به فینال مهم  ترین تورنمنت باشگاهى اروپا و جهان راه 
پیدا کند. با وجود این، روند موفقیت هاى  اســپرزها با 
پوچتینو با شروع لیگ برتر متوقف شد. انگار فینال لیگ 
قهرمانان نهایتِ دستاوردى بود که این مربى آرژانتینى 
مى توانست براى باشگاه داشته باشد. اسپرز از 12 بازى 
ابتدایى خود در فصل جارى لیگ برتر انگلیس تنها 14 
امتیاز کسب کرده است و در رده چهاردهم جدول 20 
تیمى این رقابت ها جاى دارد. همین اتفاق باعث شــد 
باشــگاه تاتنهام به دنبال تداوم نتایج ضعیف بالاخره 
مائوریســیو پوچتینو را، که در ماه هاى اخیر به دلیل 
برنامه هاى نقل و انتقالاتى با رئیس باشگاه مشکل پیدا 
کرده بود، از کار برکنار کند و هدایت تیم را تا پایان فصل 

2022-2023 به ژوزه مورینیو پرتغالى بسپارد. آقاى 
خاص پس از انتخابش به عنوان سرمربى جدید تاتنهام 
در مصاحبه اى کوتاه گفته است: «از اینکه به باشگاهى 
همچون تاتنهام با این میراث فوق العــاده و هواداران 
پرشورش پیوسته ام، هیجان زده هستم. کیفیت تیم و 
کیفیت آکادمى این باشگاه من را به وجد مى آورد. کار 
با این بازیکنان من را به کار در این باشگاه جذب کرد.» 
از حاشیه هاى بازگشت مورینیو به فوتبال مى توان به 
این نکته اشاره کرد که نشریه انگلیسى «دیلى میل» در 
گزارشى مدعى شده است دستمزد مورینیو در تاتنهام 
15 میلیون پوند در  سال خواهد بود. دیلى میل همچنین 
اعلام کرده  حقوق پوچتینــو در این تیم 8,5 میلیون 
پوند در  ســال بود. همچنین طبق ادعاى نشریه میرر 
انگلســتان، تاتنهام باید مبلغى نزدیک به 20 میلیون 
پوند به عنوان غرامت به پوچتینو و دســتیارانش بابت 
قطع همکارى زودهنگام بپــردازد. طبق این گزارش، 
این سرمربى آرژانتینى که  در ماه مى 2018 قراردادش 
را با تاتنهام پنج ســاله تمدید کرد، حاضر نشده به این 
باشگاه تخفیفى بدهد، بنابراین باشگاه تاتنهام باید به 
این سرمربى 46 ساله و دستیارانش 19,6 میلیون پوند 

به عنوان غرامت بپردازد.

جانشین داورزنى کیست؟
بعد از انتخاب داورزنی به عنوان رئيس فدراسيون واليبال، حالا همه در 
انتظار معرفی جانشين او در کليدی ترين معاونت وزارت ورزش هستند. 
ديروز مازيار ناظمی،  ســخنگوی وزارت ورزش با رد گمانه زنی ها گفت: 
«سلطانی فر به زودی درباره انتخاب معاون جديد در  سال حساس کسب 
سهميه المپيک تصميم می گيرد و مطمئن باشيد تا آن زمان هيچ برنامه ای 
از ورزش کشور و خصوصا فدراسيون های المپيکی بر زمين نمی ماند.» البته 
از راهروهای وزارت ورزش شنيده می شود که جمع بندی درباره معرفی 

علی رغبتی به عنوان معاون جديد وزير ورزش انجام شده است.

گفت وگوى «شهروند» با صمد نیکخواه بهرامى، کاپیتان تیم ملى بسکتبال

فعلا به المپیک فکر مى کنم، نه خداحافظى
  لبرون جیمز را به ایران بیاوریم که چه شود؟                                مربى داخلى و خارجى را از هم تفکیک نکنید

انتقاد وزیر ورزش؛
 غرور ملى خدشه دار 

شد

مربى داخلى و خارجى را از هم تفکیک نکنید


